
Vážené dámy a páni. 
 
    Jedným z hlavných cieľov SsAZ je mládežnícka atletika. V tom je podstatná časť práce celého hnutia v 
rámci SsAZ. Snaha VV SsAZ a taktiež trénerov a organizátorov, ktorí dávajú podnetné návrhy, je pripraviť pre 
mládež podmienky na možnosť súťažiť. 
     Na Senáte SsAZ v roku 2022 bol predstavený projekt mládežníckej atletiky v kategórii najmladšieho 
žiactva, kde sme chceli rozdelením pretekov na viac skupín rozšíriť možnosť zapojenia najmladšieho žiactva v 
čo najväčšej miere. Podarilo sa. V jednotlivých kolách v rámci piatich skupín sa zvýšil počet pretekárov 
takmer o 100%. Systém sa stretol s veľkým ohlasom u pretekárov, trénerov, usporiadateľov ale aj rodičov. 
Každý s usporiadateľov sa snažil pripraviť rodinné zázemie pre pretekárov a rodičov pretekajucích sa detí. 
Tieto preteky bolo možné usporiadať aj na menších atletických areáloch.                          
 V rámci prípravy na sezónu 2022 sme dopracovali termínovú listinu a Súťažný poriadok 2022. Naplánovali 
sme jednotlivé súťaže jednotlivcov a družstiev. Všetky letné naplánované preteky sme uskutočnili. 
Podrobnejšie v správe Súťažnej komisie. Chcem sa poďakovať všetkým usporiadateľom, či to už preteky na 
dráhe, chodecké ako aj v cezpoľnom behu za organizáciu. S optimizmom pozeráme do budúcnosti. V roku 
2019 vďaka Slovenskému atletickému zväzu sa rozbehli projekty pre vybudovanie infraštruktúry. Za to že v 
rámci týchto projektov sa najviac štadiónov stavia v Stredoslovenskej oblasti možno poďakovať všetkým 
aktívnym funkcionárom klubov, ktorý spojili sily s mestami, v ktorých pôsobia a v niektorých prípadoch aj s 
vyššími územnými celkami a aktívne sa zapojili do projektov výstavby resp. rekonštrukcii atletických 
štadiónov. SAZ podporil materiálne vo forme prenájmu prekážok a doskočiska pre skok do výšky. Boli 
dobudované štadióny v Žiline, Banskej Bystrici – UMBBB, Považskej Bystrici, Čadci, Dubnici nad Váhom, 
Banskej Štiavnici, Krupine, Dolnom Kubíne, Lučenci a Liptovskom  Mikuláši. Dokončenie štadiónov nás 
zaväzuje do budúcnosti, aby sme tieto športové stánky využívali pre aktívny pohyb mládeže a samozrejme aj 
k organizovaniu podujatí. K tomu je samozrejmé v jednotlivých mestách a kluboch potrebné vybudovať 
organizátorské štáby a najmä kvalifikovaných rozhodcov. Uskutočnili sa školenia a semináre v Dolnom 
Kubíne 19.3. kde bolo vyškolených 33 nových rozhodcov a traja absolvovali seminár, Liptovskom Mikuláši  
24.3. 15 nových a 7 seminár, Žiline 26.3  36 nových a 7 seminár, 3.4. Žiari nad Hronom 24 nových a 10 
seminár a 9.4.v Banskej Bystrici 30 nových a 40 seminár. Chcem poďakovať úsiliu funkcionárom jednotlivých 
klubov, ale samozrejme aj Petrovi Filovi, Mariánovi Kalabusovi, Vladovi Prokšovi a Ivanovi Čillíkovi za ochotu 
pripraviť tieto školenia a semináre po odbornej stránke. Samozrejme aj veľká vďaka usporiadateľom týchto 
školení a seminárov. Verím, že aj naďalej budeme mať podporu SAZ pri rozšírovaní počtu rozhodcov formou 
školení a seminárov. 
  Tento nárast rozhodcovských kapacít s odzrkadlil aj na obsadenosti rozhodcami na celoeurópskom podujatí 
v Banskej Bystrici - EYOF, kde rozhodcovia zo Stredoslovenskej oblasti tvorili väčšinu rozhodcovského zboru 
     Na augustovom zasadnutí VV okrem vyhodnotenia prvej časti sezóny sme hľadali aj ako pripraviť súťaže 
pre rok 2023. Podrobnejšie vysvetlenie v podkladoch Informácii o súťažiach 2023. V sobotu 26.11.2022 sme 
v Banskej Bystrici usporiadali stretnutie klubov, ktoré v roku 2022 organizovali súťaže pre juniorov, dorast, 
staršie žiactvo, mladšie žiactvo ale aj pre najmladšie žiactvo. Zhodnotili sme po stránke usporiadateľskej ale 
aj športovej tieto podujatia. Všetkými návrhmi a podnetmi sme sa zaoberali, aby sme pre rok 2023 pripravili 
súťaže, ktoré pritiahnú ešte väčší počet športuchtivej mládeže. 
    Veľmi aktívne sme pracovali na príprave termínovej listiny pre rok 2022. Priam syzifovska  práca pri 
neustálom náraste rôznych podujatí nielen po linke SAZ, ale aj po linke školstva. Je potrebné sa zamyslieť do 
budúcna o systéme zapájania sa detí do rôznych podujatí, aby nedochádzalo k preťažovaniu v mesiacoch 
máj, jún a aj september. Úzko spolupracujeme s komisiou mládeže a aj ŠTK na projekte mládežníckej  
atletiky v rámci SAZ. Taktiež aj  s jednotlivými sekciami pri príprave podujatí, ktoré majú v pláne v roku 2023. 
Každý jeden podnet z hnutia je potrebné prediskutovať a vyhodnotiť následne plusy a mínusy jednotlivých 
návrhov s vyhodnotením rizík a prínosu. 
  Pri príprave sezóny 2023 sme reagovali na výzvu Slovenského atletického zväzu na usporiadanie 
majstrovských súťaži v rámci Slovenska. Na stretnutí v decembri v Banskej Bystrici za účasti zástupcov VŠC, 
DUKLA, UMBBB a BŠKBB a následne v januári v Žiline za účasti UNIZA, SKJZA, ZTSMT a ZTSDU sme dohodli 
možnosti usporiadania Majstrovstiev Slovenska ako aj Atletickej ligy. Výsledkom je aj usporiadanie M SR a 
ČR v behu na 10 000 metrov v Žiline, ako aj majstrovských súťaži a Atletickej ligy v Banskej Bystrici. Vďaka 
podnetom zo strany UMBBB plánujem usporiadať medzištátne stretnutie v kategórii žiactva v septembri v 



Banskej Bystrici. Aj keď narážame na skutočnosti s nedostatkom ubytovacích kapacít na internátoch počas 
školského roka, verím že sa nám podarí pripraviť podujatie na požadovanej úrovni. 
    Na záver chcem poďakovať všetkým nadšencom a priaznivcom atletiky či to z radov trénerov, 
organizátorov a rozhodcov. So všetkými podnetmi aj naďalej sa bude VV SsAZ zaoberať. Je jasné, že nie je 
možné každému vyhovieť. Dôležité je postupovať tak aby to bolo na prospech rozvoja atletiky. 
    Ďakujem aj všetkým členom VV za aktívny prístup a ďakujem aj za to že som sa mohol na nich spoľahnúť 
pri riešení úloh. 
 
 
V Banskej Bystrici  18.3.2023                            Ing. Ján Gigac 
                                                                            predseda SsAZ 
 


